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PROTOKÓŁ Nr XXXI/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 24 lipca 2020 roku 

 
Ad. pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XXXI w bieżącej kadencji obrady sesji Rady 

Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze 14 Radnych, 

co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z obowiązującymi przepisami 

Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 

przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO a także art.20 ust.1b ustawy  

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz.713) obrady sesji są 

nagrywane oraz transmitowane na żywo. Powitał Radnych, Panią Burmistrz Stąporkowa Dorotę 

Łukomską, Panią Wiceburmistrz Stąporkowa Renatę Sidor oraz Panią Skarbnik.  

Lista obecności Radnych zostaje załączona do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w związku z tym, iż sesja jest poświęcona 

zatwierdzeniu sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, zgodnie z §21 

Statutu Gminy Stąporków Radni otrzymali zawiadomienia wraz z porządkiem obrad na 14 dni przed jej 

planowanym terminem. Ponadto wyjaśnił, że do Biura Rady Miejskiej na 7 dni przed planowanym 

terminem sesji wpłynęły następujące projekty uchwał: projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

pomników przyrody na terenie Gminy Stąporków, projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032 oraz projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok. Poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji 

wypracowano stanowisko, aby wprowadzić do porządku obrad sesji także projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku 

stanowiącym własność gminy położonym w miejscowości Czarna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Stąporków. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przedmiotowy wniosek przyjęła  

i projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. e). 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 

2020-2032. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przedmiotowy wniosek przyjęła  

i projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. f). 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przedmiotowy wniosek przyjęła  

i projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. g). 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia pomieszczenia 

znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy położonym w miejscowości Czarna. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przedmiotowy wniosek przyjęła  

i projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad w pkt.9 ppkt. h). 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt proponowanego porządku obrad XXXI sesji Rady 

Miejskiej w Stąporkowie, który po naniesionych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Informacja Burmistrza w sprawie przyznania nagród pieniężnych dla zawodników z gminy 

Stąporków zrzeszonych w Skarżyskim Klubie Sportów Walki ”Kyokushine- Karate” oraz w klubie 

„PLAS KIELCE” za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym.  

7. Rozpoznanie raportu o stanie Gminy Stąporków za 2019 rok. 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Stąporków za 2019 rok, 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa wotum zaufania. 

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 r. 

a) odczytanie uchwały Nr 38/2020 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach z dnia 10 kwietnia 2020 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok, 

b) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok, 

c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z  wykonania budżetu za 2019 rok, 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Stąporkowa, 

e) odczytanie uchwały Nr 82/2020 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Kielcach z dnia 25 czerwca 2020 roku dotyczącej opinii o wniosku Komisji  Rewizyjnej  

w sprawie absolutorium, 

f) dyskusja, 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Stąporków z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, 

− odczytanie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w SPZOZ w Stąporkowie, 

b) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Stąporkowie, 

− odczytanie opinii Komisji Spraw Społecznych o raporcie o sytuacji ekonomiczno-finansowej  

SP ZOZ w Stąporkowie, 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stąporków na rok szkolny 2020/2021, 

d) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Stąporków, 

e) projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Stąporków,  

f) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 

2020-2032, 

g) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok, 

h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku 

stanowiącym własność gminy położonym w miejscowości Czarna. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do projektu porządku obrad XXXI sesji Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad XXXI sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekt protokołu z poprzedniej sesji został przesłany 

radnym drogą elektroniczną oraz wyłożony w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół XXX sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach między 

sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odczytała sprawozdanie międzysesyjne, które stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Poinformowała także o trwającym konkursie na stanowisko 

Dyrektora SP ZOZ w Stąporkowie. Przedstawiła, że po dokonanych ustaleniach z Wodami Polskimi 

oraz przedstawicielem Skarbu Państwa w dniu 10 lipca br. w Biuletynie Informacji Publicznej 

zamieszczono zapytanie ofertowe na pokrycie powierzchni pomostu nad zalewem Miła w Stąporkowie. 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że w związku z pytaniami mieszkańców dotyczącymi bieżącego 

funkcjonowania gminy wkrótce zostanie opracowany kolejny numer informatora samorządowego.  

Poinformowała o remontach trwających przy przystankach komunikacyjnych a także o karczowaniu 

poboczy dróg gminnych. W dalszej części wypowiedzi przedstawiła, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej zamieszczono ofertę inwestycyjną, natomiast oferta promocyjna gminy jest w trakcie 

przygotowania. Pani Burmistrz wyjaśniła, że opracowywana jest także wstępna koncepcja podłączenia 

sołectw do kanalizacji sanitarnej. Powiedziała, że w związku z podjętymi  przed 2017 rokiem 

działaniami zmierzającymi do przywrócenia Czarnieckiej Górze statusu miejscowości uzdrowiskowej 

gmina planuje opracować dokumentację na budowę kanalizacji sanitarnej w sołectwie Czarna  

i Czarniecka Góra, gdyż te miejscowości mają możliwość podłączenia do oczyszczalni ścieków 

zlokalizowanej w Stąporkowie. Pani Burmistrz poinformowała, że aktualnie opracowywana jest 

koncepcja wykonania odwodnienia osiedla 1000- lecia w Stąporowie oraz drogi krajowej, gdzie będzie 

przebudowany m.in. odcinek zlokalizowany przy kościele a prace zostaną wykonane do 10 sierpnia br. 

Dodała, że podobne prace zostaną przeprowadzone na ul.1 Maja w Stąporkowie. Wyjaśniła, że przy 

gwałtownych zjawiskach atmosferycznych podtopienia nie są precedensem, gdyż dochodzi do nich na 

terenie całego kraju. Pani Burmistrz wyjaśniła, że działki rekreacyjne systematycznie zalewane wodami 

opadowymi usytuowane są w nieckowatym terenie i to właściciele powinni wykonać ich odwodnienie, 

o czym od kilku lat są informowani. W kwestii podjętych działań zmierzających do przywrócenia 

Czarnieckiej Górze rangi uzdrowiska wyjaśniła, że gmina jest jedną z najmniej zanieczyszczonych, gdyż 

ponad 60% jej powierzchni stanowią lasy. Poinformowała, że dotychczas udało się wykonać wstępne 

badania torfu, w którym prawdopodobne właściwości lecznicze posiada odkryta borowina a obecnie 

przeprowadzane są także badania klimatu. Dodała, że po spełnieniu ustawowych przesłanek zlecone 

zostanie wykonanie operatu uzdrowiskowego. Wyjaśniła, że ponadto do Marszałka Województwa 

Świętokrzyskiego skierowane zostało pismo wskazujące na okoliczności związane z zasadnością 

podjęcia działań idących w kierunku przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum Rehabilitacji  

w Czarnieckiej Górze w szpital uzdrowiskowy. Pani Burmistrz poinformowała, że dyrektor szpitala 

obecnie przygotowuje informację, na podstawie której stwierdzić będzie można, czy na obszarze 

Czarniecka Góra utworzone zostanie uzdrowisko, co będzie możliwe np. przy podjęciu próby adaptacji 

i przekształcania istniejącego szpitala rehabilitacyjnego w szpital uzdrowiskowy. Wyjaśniła, że w innym 

wypadku gmina będzie się starać o utworzenie obszaru strefy uzdrowiskowej. Przypomniała  

o planowanym utworzeniu międzynarodowego szlaku rowerowego Euro Velo 11, który będzie 

przebiegał także przez gminę Stąporków. Pani Burmistrz Dorota Łukomska podziękowała Pani Sylwii 

Skuta oraz Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych za współpracę przy wyznaczaniu trasy do Euro 

Velo 11. W kwestii opracowywanych planów na 2021 rok wyjaśniła, że gmina przygotowuje wnioski 

na dofinansowanie przebudowy dróg gminnych w sołectwach: Wielka Wieś, ul. Niekłańska, Czarniecka 

Góra- Poręba oraz Błaszków w kierunku stacji benzynowej, które posiadają uregulowany stan prawny 

oraz opracowaną dokumentację techniczną. Pani Burmistrz dodała, że na wykonanie drogi w Grzybowie 

być może także uda się złożyć wniosek. Poinformowała, że część ul. Piaskowej w Stąporkowie nie 

należy o gminy, dlatego przed opracowaniem projektu przebudowy należy uregulować jej stan prawny. 

Dodała, że w 2020 roku zostanie wykonana droga wewnętrzna przy ul. Polnej w Niekłaniu Małym oraz 
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most pomiędzy Czarniecką Górą a Starym Grzybowem. W kwestii inwestycji na drogach powiatowych 

w 2021 roku, na których wykonanie powiat będzie się starał pozyskać dofinansowanie z Urzędu 

Wojewódzkiego poinformowała, że w lipcu br. na spotkaniu ze Starostą Koneckim ustalono cztery drogi 

o łącznej długości ok.13 km, na które powiat ma złożyć wniosek do dnia 12 sierpnia br. Wymieniła 

odcinki dróg, które mają zostać objęte wnioskiem: Stąporków-Pardołów-Świerczów o długości 2,5 km, 

Komorów-Adamek o długości 2,8 km, Wólka Plebańska-Niekłań o długości 4,6 km oraz Niekłań-

Furmanów-Lelitków o długości 3 km. Pani Burmistrz poinformowała, że do przebudowy 

zaproponowano także ul. Szkolną w Niekłaniu Wielkim, na którą opracowywana jest dokumentacja 

techniczna. Podkreśliła, że gminie zależy, by drogi Stąporków-Czarniecka Góra- Janów oraz Niekłań, 

w kierunku Szydłowca przebudowano wraz ze ścieżką rowerową. Zapewniła o współfinansowaniu 

wymienionych odcinków. W dalszej części wypowiedzi Pani Burmistrz przedstawiła,  

że dofinansowanie remontów dróg powiatowych odbywa się kosztem pozostałych inwestycji gminnych. 

Podkreśliła, że po dyskusjach przeprowadzonych z radnymi z sołectw oraz sołtysami wyraźnie widać 

potrzebę przebudowy jak największej liczby dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie gminy. 

Wyjaśniła, że realizacja inwestycji ściśle powiązana jest z dochodami, a niestety z powodu COVID-19 

do gminy wpłynęła znacznie niższa kwota z podatków CIT oraz PIT. Dodała, że na zaistniałą sytuację 

nie mają wpływu burmistrz i rada. Pani Burmistrz odczytała pismo skierowane do Powiatu Koneckiego, 

które stanowi złącznik do niniejszego protokołu. Przedstawiła zakres prac Wydziału Budownictwa  

i Inwestycji w okresie sprawozdawczym, do których należało min.: dokonanie odbioru częściowego 

robót budowlanych związanych z inwestycją „Przebudowa drogi gminnej – ulica Tadeusza Kościuszki 

wraz z infrastrukturą” polegającego na zakończeniu robót związanych z budową wodociągu, prace 

związane z budową kanalizacji sanitarnej w Stąporkowie, rozpoczęcie robót budowlanych związanych 

z przebudową drogi wewnętrznej w Niekłaniu Wielkim (koło cmentarza), a także zakończenie realizacji 

oraz odbiór robót związanych z utwardzeniem działki gminnej w Odrowążu przy szkole. 

Poinformowała, że  kontynuowane są roboty budowlane związane z przebudową remizy w Koziej Woli, 

gdzie pracownicy Urzędu Miejskiego na bieżąco monitorują postęp robót oraz rozwiązują problemy 

napotkane w trakcie realizacji zadania, a rzeczowe zakończenie robót przewidziane jest na dzień 

31.07.2020 r. Pani Burmistrz powiedziała także o podpisaniu umowy z wykonawcą i przekazaniu placu 

budowy w ramach realizacji zadania pn.: „Dobudowa ogrodzenia przy remizie w Mokrej”, podpisaniu 

umowy z wykonawcą i przekazaniu placu budowy w ramach realizacji zadania pn.: „Wykonanie altany 

oraz ogrodzenia na działce gminnej w Furmanowie”, przeprowadzeniu postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego oraz podpisaniu umowy z wykonawcą na opracowanie projektu budowlanego 

na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków  

w Krasnej, zamontowaniu urządzeń zabawowych w Wólce Zychowej, gdzie przewidywany termin 

zakończenia zadania to 31.07.2020 r. Poinformowała o podpisaniu umowy na przekazanie finansowania 

wkładu własnego przebudowy sali kinowej w Miejsko Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu. Dodała,  

że na realizację niniejszego zadania pozyskano w bieżącym roku dofinansowanie z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Powiedziała, że  z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

pozyskano dofinansowanie na realizację zadania związanego z termomodernizacją remizy MOSP  

w Stąporkowie, gdzie w ramach zadania zostanie wykonane docieplenie przegród zewnętrznych, 

wymiana drzwi, okien oraz bram garażowych. Poinformowała o pozyskaniu dofinansowania  

na realizację projektu „TIK? TAK!”, który realizowany zostanie w Publicznej Szkole Podstawowej  

w Krasnej, w ramach którego będą prowadzone m.in. bezpłatne zajęcia dla uczniów szkoły  

w zakresie: matematyki, informatyki, robotyki oraz języka angielskiego, prowadzone będzie doradztwo 

zawodowe dla uczniów oraz szkolenia dla nauczycieli. Dodała, że w ramach przedsięwzięcia placówka 

zostanie doposażona w 15 komputerów z monitorami oraz oprogramowaniem, laptop, kserokopiarkę, 

wizualizer, monitor interaktywny (2 szt.), 15 tabletów z programem edukacyjnym Scottie GO oraz  

6 zestawów klocków lego Mindstorm. Pani Burmistrz poinformowała o podpisaniu umowy z Wojewodą 

Świętokrzyskim w zakresie pozyskania środków na pomoc osobom z niepełnosprawnościami oraz  

o pozyskaniu środków z MSWiA oraz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na zakup wozu 

strażackiego dla OSP Gosań. Dodała, że na zakup samochodu pożarniczego aktualnie wpłynęła jedna 

oferta. Przedstawiła także sprawozdanie z działalności Wydziału Nieruchomości, Rolnictwa  

i Infrastruktury Technicznej Urzędu Miejskiego w  Stąporkowie w okresie międzysesyjnym, które 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Pani Burmistrz Dorota Łukomska podsumowując 

podkreśliła, że dla gminy każdy rok to wielomilionowe inwestycje mające na celu rozwój a także 
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poprawę jakości życia mieszkańców. Poinformowała, że gmina to miasto wraz z sołectwami i należy 

pamiętać o tym, aby poprzez równoważne dysponowanie finansami zaspokoić potrzeby wszystkich. 

Przypomniała, że inwestycje wykonywane są w miarę posiadanych środków, a co widać po rozwijającej 

się infrastrukturze gmina może się pochwalić dobrymi rezultatami, za co wszystkim podziękowała.  

Ad.pkt.6. Informacja Burmistrza w sprawie przyznania nagród pieniężnych dla zawodników  

z gminy Stąporków zrzeszonych w Skarżyskim Klubie Sportów Walki” Kyokushine- Karate” oraz 

w klubie „PLAS KIELCE” za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym.  

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor odczytała powyższą informację, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.7. Rozpoznanie raportu o stanie Gminy Stąporków za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż zgodnie z dyspozycją art. 28aa ustawy o samorządzie 

gminnym raport o stanie Gminy Stąporków za 2019 rok został radzie przedstawiony oraz przesłany 

radnym drogą elektroniczną a także ogłoszony w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Ad.pkt.7. ppkt.a) Debata nad raportem o stanie Gminy Stąporków za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, iż zgodnie z dyspozycją art. 28aa ust. 6 ustawy o samorządzie 

gminnym w debacie nad raportem głos mogą zabierać mieszkańcy. Powiedział, że informacja  

w przedmiotowej sprawie wraz z formularzem zgłoszenia została ogłoszona w Biuletynie Informacji 

Publicznej a także na tablicy ogłoszeń tut. Urzędu  a do debaty nad raportem nie zgłosili się mieszkańcy 

gminy Stąporków. W związku z tym poprosił radnych o zabieranie głosu w dyskusji nad 

przedstawionym dokumentem. 

Głos zabrał radny Edward Mazur, który poprosił, aby w pierwszej kolejności Pani Burmistrz 

przedstawiła sprawozdanie z funkcjonowania gminy w 2019 roku. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska omówiła raport o stanie Gminy Stąporków za 2019 rok. 

Powiedziała, że od jedenastu lat pełni funkcję burmistrza, która pomimo tego, że jest odpowiedzialna 

jest jednocześnie jej pasją a poczucie misji i współpraca z radnymi, mieszkańcami oraz samorządem 

województwa świętokrzyskiego, administracją rządową oraz parlamentarzystami pozwoliła  

na osiągnięcie wielu sukcesów. Podkreśliła, że to dzięki sprawnemu zarządzaniu gmina realizuje wiele 

zadań stawiając na ciągły rozwój poprzez wprowadzanie korzystnych rozwiązań. Pani Burmistrz 

powiedziała, że gmina sprawnie pozyskuje środki zewnętrzne na inwestycje a ponadto od 2015 roku nie 

zaciągnięto zobowiązań kredytowych. Zwróciła uwagę na rozwój gminy budowany na inwestycjach, 

który jest fundamentem wysokiego poziomu jednostki samorządu terytorialnego. Dodała,  

że przedstawiany raport stanowiący źródło wiedzy na temat gminy na wszystkich płaszczyznach został 

przedłożony Radzie Miejskiej przed terminem, gdyż złożono go już w maju br. Pani Burmistrz 

podziękowała radnym, sołtysom, radom sołeckim oraz wszystkim dyrektorom oraz pracownikom, 

którzy realizowali uchwalony na 2019 r. budżet. Powiedziała, że rok 2019 obfitował w wiele 

wymagających dla gminy wyzwań i był czasem rozwiązywania problemów, sukcesów oraz ciągłego 

rozwoju. Podkreśliła, że nie jest łatwo zrealizować oczekiwań mieszkańców na przestrzeni jednego 

roku, ale kadencja trwa do roku 2023 a inwestycje, o których mówiła w 2018 roku planuje wykonać. 
Pani Burmistrz podkreśliła, że zadania, które zostały zrealizowane, bądź których realizację rozpoczęto 

w 2019 roku to kilkumilionowe inwestycje, ale przy odpowiednio zaplanowanym budżecie udało się 

sfinansować nowe zadania bez konieczności hamowania rozwoju gminy. Zwróciła uwagę na sprawne 

pozyskiwanie środków unijnych na realizowane inwestycje oraz na fakt, że od 2015 roku gmina nie 

zaciągnęła zobowiązań kredytowych, dzięki czemu jest jedną z najmniej zadłużonych w kraju. 

Wyjaśniła, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Stąporków na 2019 r. uchwalono dochody budżetu gminy w wysokości 

58.151.122,87 zł, w tym: dochody bieżące w kwocie 56.222.659,62 zł, dochody majątkowe w kwocie 

1.928.463,25 zł, zaś uchwalone wydatki budżetu gminy na 2019 r. wynosiły 63.451.122,87 zł, w tym: 

wydatki bieżące w kwocie 53.658.922,87 zł, a wydatki majątkowe w kwocie 9.792.200,00 zł. 

Poinformowała, że po zmianach dokonanych w budżecie do końca 2019 roku, wprowadzonych 

uchwałami Rady Miejskiej w Stąporkowie i zarządzeniami burmistrza na dzień 31.12.2019 r. budżet 

gminy zamknął się następującymi kwotami: dochody gminy: plan - 68.292.865,01 zł, wykonanie - 

69.652.312,88 zł, co stanowi 101,99% wykonania, wydatki: plan - 73.645.772,10 zł, wykonanie - 

65.992.789,35 zł, co stanowi 89,61% zaplanowania. Pani Burmistrz przedstawiła, że wizję, kierunki  

i priorytety rozwoju  definiuje Strategia Rozwoju Gminy Stąporków na lata 2016 – 2023 uchwalona 

przez Radę Miejską w dniu 28 marca 2017 r. Poinformowała, że w dokumencie sformułowano wizję  
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i wyznaczono cele strategiczne oraz operacyjne rozwoju gminy Stąporków, z którymi zgodność 

wykazuje Lokalny Plan Rewitalizacji Gminy Stąporków na lata 2017-2023. Dodała, że w celu realizacji 

strategii w 2019 roku, podobnie jak w latach poprzednich, wykonano w mieście oraz całej gminie szereg 

ważnych inwestycji. Podkreśliła, że wszystkie z nich muszą mieć swoją kolejność, bowiem budżet, 

oprócz zadań strategicznych, musi odpowiednio równoważyć ilość i różnorodność zadań, o jakie 

wnioskują mieszkańcy,  dlatego też wszystkie inwestycje planowane są z odpowiednim wyprzedzeniem, 

tak aby umożliwić realizację niezbędnych projektów w optymalnej perspektywie czasowej i finansowej. 

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Dorota Łukomska przedstawiła największe inwestycje 

wykonane w roku ubiegłym, do których należało, m.in. zakończenie projektu pn.: „Rozbudowa 

oczyszczalni ścieków w Stąporkowie”. Poinformowała, iż inwestycję realizowano  

w latach 2017 – 2019 a dofinansowana była ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020, gdzie wartość zadania to ok. 18 000 000,00 zł,  

z czego dofinansowanie to kwota ponad 10 500 000,00 zł.  Dodała, że w roku 2019 dokonane zostały 

zakupy inwestycyjne związane powstałą w ramach projektu infrastrukturą. Ponadto dokonano także 

rozliczenia rzeczowego oraz finansowego przedmiotowej inwestycji. Pokreśliła, że Urząd 

Marszałkowski, jako instytucja zarządzająca RPO WŚ na lata 2014 -2020 dokonał kontroli działań 

projektowych, a wyniki potwierdziły prawidłowość realizacji zadania i wykonanie inwestycji zgodnie 

z założeniami wniosku aplikacyjnego. Poinformowała, że również w roku 2019 Izba Administracji 

Skarbowej – Referat Audytu Środków Publicznych dwukrotnie badał prawidłowość wykorzystania 

dofinansowania pozyskanego na realizację niniejszego zadania a przeprowadzony audyt nie wykazał 

nieprawidłowości. Pani Burmistrz powiedziała, że kolejnym dużym i istotnym projektem 

inwestycyjnym była „Głęboka termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na terenie Miasta 

i Gminy Stąporków”. Wyjaśniła, że zadanie dofinansowano ze środków Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020 a wysokość dofinansowania  

3 249 464,69 zł, zaś wartość inwestycji ok. 4 200 000,00 zł. Poinformowała, że w ramach zadania 

termomodernizacją objęto budynki Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 oraz Publicznej Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Stąporkowie a celem projektu była zmiana jakości powietrza oraz środowiska 

poprzez redukcję emisji zanieczyszczeń oraz zwiększenie wykorzystania energii odnawialnej w celu 

poprawy jakości usług publicznych świadczonych w ramach obiektów użyteczności publicznej gminy 

Stąporków na rzecz jej mieszkańców, mieszkańców powiatu koneckiego i regionu świętokrzyskiego. 

Przedstawiła zakres wykonanych prac, do których należała m.in. wymiana stolarki okiennej, wymiana 

stolarki drzwiowej zewnętrznej, docieplenie ścian zewnętrznych, instalacja C.O., instalacja C.W.U. 

(montaż pompy ciepła), montaż fotowoltaiki oraz wymiana opraw oświetleniowych. Trzecią dużą  

i istotną dla gminy inwestycją, o której mówiła Burmistrz Stąporkowa jest rozpoczęta w 2019 roku 

budowa kanalizacji sanitarnej. Poinformowała, że na realizację inwestycji pozyskano dofinansowanie 

ze środków RPO WŚ na lata 2014-2020 a jej wykonanie zaplanowano na    lata 2019-2020. Wyjaśniła, 

że zadanie podzielono na dwie części, gdzie I część dotyczy realizacji zadania w obszarze aglomeracji 

Stąporków, a II część odcinka ul. 1 Maja położonego poza wyznaczonym terenem aglomeracji.  Pani 

Burmistrz powiedziała, że gmina wybuduje kanalizację sanitarną przy ulicach: Piłsudskiego, 1-go Maja, 

Miłej, Piaskowej i Niekłańskiej o długości ok 6 km., w tym 3,6 w aglomeracji (z dofinansowaniem) 

oraz 2,26 poza aglomeracją. Dodała, że wartość inwestycji to blisko 6 000 000,00 zł, w tym 

dofinansowanie: 2 657 523,90 zł a realizacja zadania rozpoczęła się w roku 2019, zaś jej zakończenie 

zaplanowano na koniec sierpnia 2020 r. Czwartą inwestycją ważną dla mieszkańców oraz całej 

infrastruktury miasta, o której mówiła Burmistrz Stąporkowa jest przebudowa drogi 386081T – ulica 

Tadeusza Kościuszki w Stąporkowie. Wyjaśniła, że realizację zadania współfinansowano ze środków 

Funduszu Dróg Samorządowych, dofinansowanie zadania wynosi 1 261 369,00 zł a wartość inwestycji 

szacuje się w granicach  3 700 000,00 zł. Poinformowała, że budowa rozpoczęła się w roku 2019 i trwać 

będzie do końca września br. a zakres rzeczowy inwestycji obejmuje: przebudowę ulicy Kościuszki  

w Stąporkowie oraz budowę infrastruktury technicznej w zakresie sieci wodociągowej i kanalizacji 

deszczowej. Pani Burmistrz powiedziała, że na bieżąco, oprócz projektów związanych ściśle  

ze Strategią Rozwoju Gminy realizowano zadania statutowe poprzez jednostki podległe w tym Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Centrum Usług Wspólnych, Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury 

i Sportu oraz SPZOZ. Podkreśliła, że wszystkie dane dotyczące pracy jednostek podległych  

szczegółowo pokazano w raporcie. W dalszej części Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska 

przystąpiła do omawiania kwestii związanych ze służbą zdrowia. Wyjaśniła, że zna obecną kondycję 
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systemu ochrony zdrowia w gminie. Podkreśliła, że w roku 2019 proponowano wprowadzenie planu 

naprawczego SPZOZ w Stąporkowie wraz z koniecznością zatrudnienia nowego dyrektora placówki. 

Zapewniła, że zamierza zapewnić mieszkańcom najlepszą opiekę medyczną i w tym celu prowadzone 

są rozmowy z lekarzami oraz zorganizowanymi podmiotami na temat możliwości współpracy. Pani 

Burmistrz podkreśliła, że nie jest to jednak tylko problem Stąporkowa, gdyż według danych 

Świętokrzyskiej Izby Lekarskiej na 102 świętokrzyskie gminy brakuje ponad 200 lekarzy „pierwszego 

kontaktu”. Wyjaśniła, że Stąporków, jako gmina licząca do 20 tys. mieszkańców stanowi niemal 

wyjątek walcząc o utrzymanie, w sytuacji ogólnopolskiego problemu braku lekarzy, aż czterech 

placówek medycznych – w Stąporkowie, Błaszkowie, Krasnej i Niekłaniu Wielkim. Poprosiła,  

aby również zwrócić uwagę na fakt, że w całym kraju występuje deficyt lekarzy, gdyż obecnie w Polsce 

brakuje ponad 68 tysięcy medyków. Zapewniła, że Stąporków jest gminą, która zgodnie  

z oczekiwaniami mieszkańców, utrzymuje i chce utrzymywać cztery poradnie, aby było to jednak 

możliwe, muszą być chętni do pracy lekarze oraz pielęgniarki. Pani Burmistrz przedstawiła porównanie 

świadczeń lekarzy poz w placówkach zlokalizowanych w gminach ościennych. 

 

Świadczenia lekarza POZ – porównanie. 

 

Źródło: NFZ 

W  dalszej części wypowiedzi Burmistrz Stąporkowa podkreśliła, że  inwestycje i realizacja stałych 

zadań to nie tylko rozwiązywanie problemów oraz wykonywanie wielomilionowych inwestycji,  

ale także mniejsze projekty istotne dla lokalnych społeczności i rozwoju młodzieży, wśród których 

należy wymienić m.in. przebudowę świetlicy wiejskiej w Krasnej wraz z zakupem wyposażenia,  która 

współfinansowana była ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na Rzecz Rozwoju Obszarów 

Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Poinformowała,  

że na realizację niniejszej inwestycji pozyskano dofinansowanie w wysokości 236 272,00 zł a wartość 

jej wyniosła 380 000,00 zł. Pani Burmistrz dodała, że celem projektu było wsparcie lokalnego rozwoju 

na obszarach wiejskich poprzez przebudowę budynku użyteczności publicznej w Krasnej wraz  

z wyposażeniem i dostosowaniem jej do pełnienia funkcji świetlicy wiejskiej oraz wprowadzenie nowej 

oferty kulturalnej. Powiedziała, że w ramach realizacji zadania zakupiono sprzęt za blisko 40 000 zł 

stanowiący wyposażenie świetlicy, w której odbywają się zajęcia z wykorzystaniem zakupionych 

rzeczy. Poinformowała, że ważną dla społeczności lokalnej inwestycją była także przebudowa drogi 

gminnej we Włochowie, która została wykonana przy współfinansowaniu środkami z Funduszu Dróg 

Samorządowych. Dodała, że dofinansowanie na realizację zadania stanowi 216 532,00 zł a wartość 

inwestycji wyniosła 320 000,00 zł. Pani Burmistrz omówiła także zrealizowany projekt szkolnych 

pracowni informatycznych, gdzie beneficjentem realizującym projekt było Województwo 

Świętokrzyskie, czyli Partner Wiodący. Poinformowała, iż główny cel projektu stanowiła poprawa 

dostępności do infrastruktury informatycznej w 79 pracowniach komputerowych w szkołach 
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podstawowych biorących udział w projekcie (w tym dwóch szkołach z gminy Stąporków,  

tj. w Publicznej Szkole Podstawowej nr 1 i Publicznej Szkole Podstawowej nr 2). Przedstawiła, że do 

Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 trafiło 20 zestawów komputerowych z systemem operacyjnym, 

pakietem biurowym, oprogramowaniem antywirusowym, dostępem do sieci Wi-Fi, których  wartość  

to 62 205,40 zł oraz 1 zestaw robotów edukacyjnych do nauki programowania o wartości 1 068,00 zł  

a do Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 pozyskano 23 zestawy komputerowe z systemem 

operacyjnym, pakietem biurowym, oprogramowaniem antywirusowym, dostępem do sieci Wi-Fi  

o wartości 72 535,60 zł i 1 zestaw robotów edukacyjnych do nauki programowania za kwotę   

1 068,00 zł. Poinformowała, że łączna wartość sprzętów to 136 877,00 zł, w tym wkład własny Gminy 

33 685,25 zł. Pani Burmistrz omówiła także realizację kolejnego projektu TIK? TAK! realizowanego  

w Publicznej Szkole Podstawowej w Niekłaniu Wielkim, który był  kontynuacją z roku 2018. Wyjaśniła, 

że źródło finansowania stanowił RPOWŚ na lata 2014-2020 a celem głównym projektu było 

podniesienie kompetencji kluczowych w kontekście potrzeb rynku pracy uczniów klas I–VIII (w tym 

uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi i uczniów z niepełnosprawnościami)  

oraz podniesienie kształcenia ogólnego. Poinformowała, że w ramach projektu wyposażono szkołę  

w pomoce dydaktyczne i narzędzia niezbędne do realizacji programu nauczania, w tym. m.in. tablety, 

komputery, projektory, zasilacze, routery i kserokopiarki, a wartość zakupionego sprzętu to kwota  

125 143 zł. Dodała, że dzięki realizacji projektu możliwe było również podniesienie kompetencji 

cyfrowych 15 nauczycieli w zakresie wykorzystywania zakupionych narzędzi TIK w procesie nauczania 

i wdrażania innowacyjnych metod kształcenia z wykorzystaniem TIK (szkolenia), podniesienie 

kompetencji cyfrowych 145 uczniów poprzez wykorzystywanie narzędzi TIK w realizacji zajęć 

rozwijających kompetencje matematyczne, przyrodnicze, informatyczne, biologiczno- chemiczne, zajęć 

dydaktyczno-wyrównawczych (w tym dla dzieci ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi),  

z umiejętności językowych, matematycznych, informatycznych i warsztatów pozaszkolnych  

z wykorzystywania TIK, co umożliwiło podniesienie przez uczniów kompetencji pożądanych na rynku 

pracy, dzięki czemu projekt wpłynął na aktywizację edukacyjną w przyszłości zawodowej uczniów. 

Dodała, że koszty kwalifikowane projektu to 298 505,00 zł, wysokość dofinansowania: 264 176,92 zł, 

a  wkład własny 34 328,08 zł. W dalszej części wypowiedzi wymieniła pozostałe inwestycje realizowane 

w 2019 r., do których należały m.in. przebudowa drogi gminnej w Lelitkowie o wartości 71 000,00 zł, 

budowa oświetlenia ulicznego w Furmanowie o wartości 95 000,00 zł oraz wykonanie kotłowni  

w remizie w Stąporkowie, będące kontynuacją inwestycji rozpoczętej w roku 2018 polegającej  

na opracowaniu dokumentacji na wykonanie kotłowni przy MOSP Stąporków. Poinformowała,  

że w ramach zadania wykonano instalację gazową zewnętrzną, instalację gazową wewnętrzną, montaż 

instalacji c.o. oraz montaż wody ciepłej i zimnej a łączna wartość inwestycji stanowiła 44 660,00 zł. 

Natomiast w kwestii opracowywania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

Burmistrz Dorota Łukomska powiedziała, że w ramach zadania kontynuowano prace związane ze 

sporządzeniem czterech miejscowych planów zagospodarowana przestrzennego tj.: miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Stąporków w rejonie ulic: Żeromskiego  

i Słowackiego; miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta 

Stąporków w rejonie ulicy Kochanowskiego; miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części terenu sołectwa Czarna; miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu 

sołectwa Czarniecka Góra. Poinformowała, iż dwa pierwsze plany zostały uchwalone w roku 2019, 

natomiast prace nad pozostałymi są kontynuowane. Dodała, że w 2019 r. opracowano dokumentację na 

przebudowę drogi wewnętrznej w Niekłaniu Wielkim, na której obecnie trwają roboty budowlane, 

opracowano dokumentację na przebudowę budynku remizy w Koziej Woli, w którym trwają prace oraz 

opracowano dokumentację na przebudowę ul. Niekłańskiej w Wielkiej Wsi i w najbliższym czasie 

zostanie złożony wniosek aplikacyjny na pozyskanie środków zewnętrznych na realizację zadania. 

Poinformowała, że w roku 2019 złożono wniosek aplikacyjny na modernizację oświetlenia ulicznego  

w gminie Stąporków, który przeszedł pozytywnie weryfikację w Urzędzie Marszałkowskim, jednak z 

powodu mniejszej alokacji środków finansowych, niż zapotrzebowania gmin, nie uzyskał 

dofinansowania. Pani Burmistrz powiedziała, że dla MGOKiS opracowano wniosek o dofinansowanie 

inwestycji pn.  Poprawa jakości świadczonych usług z zakresu kultury, który  został złożony  

do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach programu Infrastruktura Domów Kultury 

2020.  Wyjaśniła, że zakładany termin realizacji projektu do 30 listopada 2020 r. a dofinansowanie  

z Ministerstwa Kultury wynosi 225 tys. zł. Poinformowała, że  na wykonanie przebudowy i remontu 
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sali kinowej ogłoszono przetarg, którego otwarcie nastąpi 29 lipca br. Pani Burmistrz przedstawiła,  

że Wydział Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu nadzorował wykorzystanie dotacji celowych  

w projektach: pn. „Modernizacja ujęć wody w Gminie Stąporków”, gdzie w ramach dotacji przyznanej 

dla ZGKiM do realizacji na lata 2019 – 2020 w roku 2019 rozliczono zakres przewidziany do realizacji 

w ubiegłym roku oraz zadanie pn. „Przebudowa i modernizacja stanu technicznego budynku Ośrodka 

Zdrowia w Niekłaniu Wielkim”, które zostało wykonane zgodnie z założeniami umowy. W kwestii 

finansowania klubów sportowych Pani Burmistrz wyjaśniła, że Klub Radiators ze Stąporkowa w roku 

2019 otrzymał z gminy kwotę 50 tys. zł, Klub „Kamienna Wola” 12,5 tys. zł, zaś w roku bieżącym 

Radiators ze Stąporkowa otrzymał kwotę 55 tys. zł, a Klub „Kamienna Wola” 20 tys. zł. Poinformowała, 

że w roku ubiegłym wykonano trzy odcinki dróg powiatowych, tj. Wąglów-Stąporków, Kozia Wola -

Smarków oraz droga w Krasnej, która w roku bieżącym zostanie kompleksowo ukończona na długości 

3,5 km. Pani Burmistrz podsumowując powiedziała, że rok 2019 podobnie, jak lata poprzednie  

to wyzwania a także wielomilionowe inwestycje w rozwój i polepszenie życia mieszkańców. Dodała, 

że należy pamiętać, iż gmina to miasto i sołectwa, a w realizacji potrzeb mieszkańców musi zostać 

zachowana równowaga. Podkreśliła, że wszystkie inwestycje realizowane są w miarę posiadanych 

środków, a co widać po rozwijającej się infrastrukturze, gmina może pochwalić się naprawdę dobrymi 

rezultatami za co podziękowała.  

Głos w dyskusji zabrał radny Edward Mazur. Odniósł się do omawianego przez Panią Burmistrz 

Dorotę Łukomską sprawozdania międzysesyjnego, w którym stwierdziła, że po dyskusjach z radnymi  

z sołectw oraz sołtysami wyraźnie widać potrzebę przebudowy jak największej liczby dróg 

powiatowych zlokalizowanych na terenie gminy. Zapytał, czy radni z terenu miasta nie są radnymi.  

W dalszej części wypowiedzi stwierdził, że raport o stanie gminy za 2019 r. zawiera nieścisłości, np.  

w zakresie informacji o przeprowadzonych kontrolach zewnętrznych oraz audytach, których wyników 

od 2017 roku nie zamieszcza się w BIP, a przecież stanowią ważną dla społeczeństwa lokalnego 

informację publiczną. Radny Edward Mazur podziękował za wykonanie istotnej dla gminy inwestycji, 

jaką jest oczyszczalnia ścieków w Stąporkowie. Zwrócił uwagę, że obiekt należy właściwie 

zagospodarować poprzez rozbudowę kanalizacji sanitarnej. Radny podkreślił, że duże inwestycje należy 

realizować kompleksowo a nie tak, jak np. przebudowę ul. Kościuszki w Stąporkowie w sposób 

częściowy, czyli bez wymiany żeliwnego wodociągu oraz wykonania kanalizacji sanitarnej, na którą 

został stworzony projekt. Podkreślił, że mieszkańcy tej ulicy są oburzeni, nie tylko z powodu braku 

kanalizacji, lecz dodatkowo z uwagi na panujący przy realizacji inwestycji bałagan. Radny Edward 

Mazur powrócił do tematu oczyszczalni ścieków i przypomniał, że odbiór inwestycji miał miejsce  

30 listopada 2018 roku. W związku z tym zapytał, czy gmina ubiegała się o dodatkowe środki finansowe 

na zakupy inwestycyjne związane powstałą w ramach projektu infrastrukturą. Poprosił o udzielnie 

informacji  w przedstawionej sprawie. Kolejną inwestycją, o której mówił radny była głęboka 

termomodernizacja budynków szkół podstawowych zlokalizowanych w Stąporkowie. Powiedział,  

że zadanie zostało wykonane kompleksowo, jednak radni przygotowują do Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej  wniosek w sprawie dokonania kontroli dotyczącej wymiany okien w Publicznej Szkole 

Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie. Wyjaśnił, że podczas realizacji zadania zdemontowano pięcioletnie 

okna, które kosztowały 150 tys. zł. Radny Edward Mazur poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych wizytowała obiekt dwa razy i podczas każdego spotkania Pani Dyrektor placówki  

na pytania dotyczące wymiany okien odpowiadała, że zostały wymienione zgodnie z zaleceniami 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Poinformował, że komisja o wymianę okien zapytała także 

Panią Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie, która wyjaśniła, że montażu 

dokonano podczas kadencji jej poprzednika, czyli ok.12 lat temu. Powiedział, że nie rozumie z jakiego 

powodu na hali sportowej zwiększono warstwę docieplenia, a budynek szkoły ocieplony nie został.  

Do poruszonych przez radnego Edwarda Mazura kwestii odniosła się Wiceburmistrz Stąporkowa 

Renata Sidor, która wyjaśniła, że nie zna podstawy prawnej nakazującej publikowanie wyników 

przeprowadzonych w jednostce kontroli zewnętrznych. Poprosiła radnego o ich podanie. 

Radny Edward Mazur wyjaśnił, że kwestie udostępniania protokołów pokontrolnych regulują zapisy 

ustawy o dostępie do informacji publicznej. Zapytał, dlaczego zatem do roku 2017 wszystkie protokoły 

pokontrolne publikowano w Biuletynie Informacji Publicznej. Poprosił o wyjaśnienia w sprawie. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła kwestie związane z oczyszczalnią ścieków. 

Powiedziała, że nie zakupiono dodatkowych sprzętów, gdyż nie można było ich ująć w dofinansowaniu. 

Dodała, że katalog wydatków kwalifikowanych został przedstawiony w regulaminie konkursowym,  
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co nie znaczy, że to są jedyne zakupy, jakich należy dokonać w celu ukończenia zadania. Powiedziała, 

że inwestycję zaplanowano w budżecie na lata 2017-2019 a odbiór robót budowlanych nastąpił  

w terminie, o którym mówił radny Edward Mazur. Podkreśliła, że nie oznaczało to jednak jej 

zakończenia. W kwestii kompleksowego skanalizowania gminy Stąporków i podłączenia całego terenu 

do wybudowanej oczyszczalni ścieków Wiceburmistrz wyjaśniła, że jest to nieekonomiczne. 

Poinformowała, że już w planach kanalizowania gminy opracowywanych przez poprzedników 

wskazywano, że oczyszczalnia ścieków w Stąporkowie ma przyjmować tylko ścieki z terenu miasta. 

Dodała, że obecnie zrzucane są do niej ścieki z Huciska, a dodatkowo planuje się także podłączenie 

innych miejscowości, gdyż taka możliwość istnieje. Powiedziała, że biegli, którzy wcześniej 

opracowywali koncepcję kanalizacji gminy twierdzili, że kilka sąsiadujących ze sobą sołectw należy 

połączyć z oddzielną oczyszczalnią ścieków. Wiceburmistrz podkreśliła, że w tej sprawie wypowiedzą 

się specjaliści, gdyż nikt nie posiada w tej dziedzinie szerokiej wiedzy merytorycznej ani nie jest 

projektantem kanalizacji, aby móc w tak ważnych kwestiach decydować. W kwestii wykonania 

kanalizacji na ul. Kościuszki w Stąporkowie wyjaśniła, że temat omawiano już wiele razy. 

Przypomniała, że budowa drogi na tej ulicy jest wykonywana z dofinansowaniem i w chwili, gdy radni 

zgłosili propozycję dobudowy kanalizacji, czyli dopiero na poprzedniej sesji było już zbyt późno na 

podejmowanie działań, gdyż groziło to utratą dofinansowania na całość inwestycji. Podkreśliła,  

że podejmowanie decyzji o zwiększeniu kosztów inwestycji o kilka milionów złotych nie należy do niej, 

natomiast zauważyć należy, że w gminie jest jeszcze 35 nieskanalizowanych sołectw. Wiceburmistrz 

Stąporkowa Renata Sidor odniosła się do kwestii okien w budynku PSP Nr 1 w Stąporkowie i poprosiła 

o powołanie Komisji Rewizyjnej, aby ostatecznie wyjaśnić sprawę, gdyż nie chce po raz kolejny 

tłumaczyć tego samego, lecz w formie pisemnej przedstawić stosowne wyjaśnienia przedstawiające stan 

faktyczny. Podkreśliła, że okna nie były pięcioletnie, lecz znacznie starsze a Wojewódzki Konserwator 

Zabytków nie wnosił w tej sprawie uwag, więc nie wie, skąd Pani Dyrektor posiada takie informacje. 

Dodała, że wymiana okien wynikała wyłącznie z dokonanego audytu energetycznego, gdyż stare okna 

nie posiadały, m.in. wymaganego współczynnika, od którego należało otrzymanie przez gminę 

kilkumilionowego dofinansowania inwestycji. Wiceburmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że Wojewódzki 

Konserwator Zabytków na wniosek gminy wydał zgodę na wymianę okien bez zmiany wielkości 

otworów . Podkreśliła, że była to jedyna opinia konserwatora wydana w tej sprawie.  Jednak z uwagi na 

to, że temat ciągle powraca i straszenie trwa już rok poprosiła o jego ostateczne wyjaśnienie i powołanie 

komisji. W kwestii braku docieplenia budynku Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie 

powiedziała, że wynika to wprost z dokonanego audytu energetycznego budynku. Podkreśliła,  

że pracownicy tut. Urzędu nie są specjalistami od wszystkiego, dlatego zlecają prace fachowcom  

w danej dziedzinie. Dodała, że audyt został sporządzony w sposób skuteczny i rzetelny, gdyż gmina 

uzyskała dofinansowanie inwestycji, a dyrektorzy placówek są zadowoleni z efektów oraz oszczędności 

wynikających, np. ze zmniejszenia kosztów ogrzewania obiektu.   

Radny Edward Mazur odniósł się do kwestii braku docieplenia budynku Publicznej Szkoły 

Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie. Przypomniał, że radni już przed rozpoczęciem robót polegających 

na tynkowaniu oraz malowaniu obiektu wnosili do zadania uwagi i na jedno z posiedzeń rady zaprosili 

Panią Dyrektor PSP Nr 2. Dodał, że wtedy Pani Burmistrz zapewniała, że dysponuje audytem 

świadczącym o braku potrzeby wykonania docieplenia, który sporządziła pani będąca wówczas 

naczelnikiem w Urzędzie Miejskim  w Stąporkowie. Podkreślił, że takie samo stanowisko zajęła Pani 

Dyrektor. Radny Edward Mazur poinformował, że po rozmowie z ówczesną Panią Naczelnik uzyskał 

informację, że nikt jej o zajęcie stanowiska nie pytał. Wyjaśnił także, że plany na wykonanie kanalizacji 

sanitarnej na ul. Kościuszki w Stąporkowie wykonano w 2013 roku i zaplanowano jej zlokalizowanie 

pod nawierzchnią drogi. Dodał, że w sytuacji, gdy gmina ułoży nawierzchnię drogi tylko przy dwóch 

istniejących kanałach, to w przyszłości trzeba będzie wykonywać nowy projekt techniczny i ponieść 

dodatkowy koszt. Przypomniał, że koszt wykonanej wówczas dokumentacji to ok.300 tys. zł. 

Powiedział, że obecnie stawki za opracowanie dokumentacji zapewne wzrosły a ul. Kościuszki  

w Stąporkowie na wieczność pozostanie bez kanalizacji. W dalszej części wypowiedzi radny Edward 

Mazur przystąpił do omawiania inwestycji dotyczących dróg powiatowych w gminie. Odczytał 

przestawiony w raporcie zapis o następującej treści: „Przebudowa odcinka drogi powiatowej od torów 

kolejowych przy ul. Miłej w Stąporkowie w kierunku Wąglowa. Cały wyremontowany odcinek będzie 

miał długość 970 metrów. Inwestycja kosztowała blisko 440 tys. zł, w tym udział Gminy Stąporków to 

prawie 220 tys. zł. Dzięki dobrej współpracy z Zarządem Powiatu, w 2019 roku wyremontowano jeszcze 
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blisko kilometrowy odcinek drogi powiatowej od Krasnej w  kierunku Serbinowa oraz 754 metry drogi 

od Koziej Woli w kierunku Smarkowa, dofinansowanie gminy do tych inwestycji wyniosło blisko  

700 tys. zł.” Poinformował, że zgodnie z dokonanymi obliczeniami udział gminy w finansowaniu trzech 

dróg, tj. drogi do Wąglowa w wysokości 220 tys. zł oraz 700 tys. zł do drogi w Krasnej oraz Smarkowie 

daje sumę 920 tys. zł, a tymczasem w sprawozdaniu rocznym przedstawiono kwotę ok. 668 tys. zł  

(201 tys. zł droga nr 1, 218 tys. zł droga nr 2 oraz 249 tys. zł droga nr 3). Radny stwierdził, że zaistniały 

fakt najprawdopodobniej jest wynikiem omyłki. Przypomniał, że podobna sytuacja miała miejsce  

w roku ubiegłym, kiedy nie zgadzała się kwota wykonania ogrodzenia, które kosztowało 26 tys. zł  

a w raporcie wpisano 66 tys. zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, o jaką kwotę nie zgadza się koszt dofinansowania inwestycji 

dróg powiatowych na terenie gminy Stąporków. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że jest to kwota ok.240 tys. zł. Zaproponował, aby inwestycje 

przy świetlicach, czy też remizach, jak np. w Koziej Woli oraz w Krasnej wykonywać kompleksowo, 

czyli wraz z montażem pomp wodnych oraz urządzeń fotowoltaicznych, co znacznie obniży koszty 

utrzymania budynków, gdyż energia elektryczna produkowana przez słońce latem zostałaby 

wykorzystana zimą. Zapytał, dlaczego w roku 2015 gmina wystąpiła ze Staropolskiego Związku Miast 

i Gmin. Poinformował, że siedem gmin z powiatu otrzymało ze związku dofinansowanie na wykonanie 

urządzeń fotowoltaicznych na czterystu dachach przy 60% dofinansowaniu zadania. Poprosił o rozwagę 

w podejmowanych decyzjach i kompleksowe wykonywanie inwestycji z uwagi na fakt,  że nie ma 

możliwości ponownego wykonania projektu na montaż „fotowoltaiki” w Koziej Woli lub Krasnej. 

Radny Edward Mazur podkreślił, że w 2019 roku ze Stąporkowa w powodu braku miejsc pracy i braku 

rozwiniętego przemysłu wyemigrowało ok. tysiąca osób. Przypomniał, że Pani Burmistrz startowała w 

wyborach z hasłem „Stop układom” i zapewniała o inwestorach z Hiszpanii, czy Afryki  

a tymczasem nie ma żadnego z nich a wręcz odwrotnie, bo firmy działające na rynku lokalnym z powodu 

problemów bankrutują.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odczytała pismo, które wraz z raportem o stanie gminy  

za 2019 rok w dniu 29 maja br. przekazała do Rady Miejskiej: ”Szanowni Państwo. Przekazuję  

na Państwa ręce raport o stanie gminy za 2019 rok. Bardzo proszę o zapoznanie się z dokumentem  

i zachęcam do przedstawiania swoich uwag. Liczę na współpracę i konsultacje z Państwa strony.” 

Wyjaśniła, że od chwili złożenia dokumentu, poza grupą kilku radnych na konsultacje nie zgłosił się 

nikt. Wyjaśniła, że informacje o stanie demograficznym gminy zostały w raporcie zawarte. W kwestii 

wsparcia przedsiębiorców powiedziała, że żadna gmina nie ma tak korzystnych stawek podatków jak 

Stąporków. Dodała, że w sytuacji wystąpienia na terenie kraju koronawirusa gmina przedstawiła ofertę 

umorzeń podatkowych dla przedsiębiorców, którzy się o nią ubiegali. Dodała, że dla nowo 

wybudowanych hal zakładowych opracowano także preferencyjne stawki podatkowe, co świadczy,  

że gmina jest otwarta dla przedsiębiorców. Pani Burmistrz powiedziała, że radny Edward Mazur 

powraca do poprzednich kadencji, z których została wraz z radnymi rozliczona poprzez ponowne 

uzyskanie mandatu. Podkreśliła, że obecnie trwa kadencja 2018-2023 i wraz z radnymi z komitetu szła 

do wyborów prezentując konkretne propozycje. Dodała, że aż dziewięciu radnych z „komitetu Doroty 

Łukomskiej” otrzymało mandat. Zapewniła, że ze swych dokonań rozliczy się z mieszkańcami  

w roku 2023. Podkreśliła, że nie ma wpływu na sytuacje losowe, takie jak np. epidemia wirusa, która 

spowodowała spadek wpływów z podatku PIT i CIT do kasy gminy. Przypomniała, że stawki podatków 

stanowiących dochód gminy uchwalają przecież radni i to oni powinni dbać o dochody. Burmistrz 

Dorota Łukomska wyjaśniła, że Wydział Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu na czele z Panią 

Wiceburmistrz pozyskuje środki zewnętrzne dla gminy, natomiast Wydział Finansowy na czele z Panią 

Skarbnik dba o finanse. Zapewniła, że otaczają ją pracownicy świetnie wykonujący pracę, dzięki czemu 

gmina się rozwija. Przypomniała, że gmina to 36 miejscowości, z czego największe inwestycje 

wykonywane są w mieście. Pokreśliła, że dla miasta także przygotowano plany, ale zgodnie  

z opracowanymi przez część radnych ustaleniami będą one realizowane zgodnie z przyjętym 

harmonogramem. W dalszej części wypowiedzi wspomniała, że zanim wybudowano kanalizację 

sanitarną część właścicieli działek rekreacyjnych była nielegalnie podłączona do gminnych studzienek. 

Dodała, że nie można pozwolić, aby do nowej oczyszczalni ścieków wybudowanej za prawie 18 mln zł 

dokonywano z tych terenów zrzutu wody gruntowej wraz z nieczystościami. Pani Burmistrz 

poinformowała, że zwrócono się do działkowców z prośbą o zlikwidowanie przyczyny powstałych 

podtopień gruntów, co nie zostało wykonane, ponieważ gmina nadal ponosi koszty a strażacy 
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wypompowują stamtąd wodę. W kwestii podejmowania rozmów z radnymi, wyjaśniła że zawsze jest 

chętna do dyskusji na temat spraw dotyczących gminy. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor doprecyzowała, że w świetlicy w Krasnej dokonano 

montażu pompy ciepła, co było znacznie korzystniejsze od fotowoltaiki. Wyjaśniła, że inwestycja  

w Koziej Woli posiada zupełnie inny zakres robót i z tego powodu nie jest wykonywana 

termomodernizacja oraz montowane urządzenia fotowoltaiczne. Podziękowała radnemu Edwardowi 

Mazurowi za odszukanie różnic w kwotach inwestycji drogowych przedstawionych w raporcie  

oraz w sprawozdaniu finansowym i wyjaśniła, że wynikają one najprawdopodobniej z tego, że wydział 

merytoryczny podał do raportu wartości z zawartych umów, natomiast Wydział Finansowy przedstawił 

kwoty wykonanych inwestycji. 

Radny Jacek Trudnos poprosił, aby radni zastanowili się, w jakim celu zostali radnymi, gdyż jego 

zdaniem funkcja została obecnie sprowadzona jedynie do kłótni, na jakim terenie mają być wykonywane 

inwestycje a także na wytykaniu błędów burmistrzowi. Dodał, że radni powinni zastanowić się, w jaki 

sposób zachęcić przedsiębiorców do inwestowania w gminie. Powiedział, że potencjalny inwestor 

rozważający przyjście do gminy po obejrzeniu obrad sesji zapewne tego nie zrobi. Zapytał, który  

z radnych zachęcał przedsiębiorców do inwestowania w gminie. Poinformował, że prowadził rozmowy 

z kilkoma, którzy stwierdzili, że nie chcą tu inwestować, by nie zostać niewolnikami całej rady lub 

pojedynczego radnego. Radny Jacek Trudnos jako przykład podał inwestora chcącego wynająć część 

powierzchni ośrodka zdrowia w Stąporkowie z myślą o utworzeniu przychodni, który teraz cieszy się, 

że tego nie zrobił. Przypomniał, że przedsiębiorca kilkakrotnie był zapraszany na spotkania do gminy 

Stąporków i traktowany niemal jak złodziej. Dodał, że podobnie jest z osobami, które wyrażały chęć 

pracy w gminie, lecz po obejrzeniu sesji i zasięgnięciu opinii, rezygnowały. Radny Jacek Trudnos 

zaproponował, aby skupić się na działaniach mających na celu rozwój gminy, np. poprzez 

wykorzystanie jej turystycznego potencjału. 

Radny Edward Mazur odniósł się do terenów inwestycyjnych w gminie. Zapytał radnego Jacka 

Trudnosa, czy przedsiębiorca zarządzający milionami złotych ogląda sesje Rady Miejskiej. Powiedział, 

że każdy z radnych posiada własne zdanie i na posiedzeniach je prezentuje, co nie zmienia faktu, że na 

terenie gminy nie ma przygotowanych terenów inwestycyjnych, np. z powodu braku zaplecza w postaci 

kanalizacji, czy transformatorów.  

Radny Łukasz Świerczyński powiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią radnego Jacka Trudnosa, 

gdyż poszukiwanie inwestorów nie jest rolą radnych, zaś ofertę inwestycyjną powinna opracować 

gmina. Dodał, że radni są przedstawicielami mieszkańców i przedstawiają zgłaszane uwagi oraz 

oczekiwania.  

Radny Jacek Trudnos odniósł się do słów radnego Edwarda Mazura. Wyjaśnił, że inwestorzy w różny 

sposób rozeznają środowisko, w które chcą zainwestować środki i czasem robią to np. oglądając 

transmisję sesji. Radnemu Łukaszowi Świerczyńskiemu odpowiedział, że skoro w zakresie działania 

radnych nie leży zachęcanie przedsiębiorców do inwestowania w gminie, przynajmniej nie powinni ich 

odstraszać.   

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odniosła się do słów radnego Łukasza Świerczyńskiego. 

Powiedziała, że od dziecka jest mieszkanką Stąporkowa i doskonale zna potrzeby społeczności lokalnej, 

bez względu na to, czy radni je przekażą, czy też nie. Stwierdziła, że nadszedł czas, aby wypracować 

wspólne stanowisko nie tylko dla dobra wspólnoty samorządowej, ale także np. przy pracach nad 

przygotowaniem oferty inwestycyjnej. Poprosiła, aby radni podzielili się swoimi pomysłami na rozwój 

gminy i zaproponowała, aby wspólnie opracować kierunki jej rozwoju, np. poprzez położenie nacisku 

na potencjał, jakim jest malowniczo położona okolica posiadająca walory turystyczne.  

Radny Łukasz Świerczyński poparł stanowisko przedmówców w kwestii walorów turystycznych 

gminy Stąporków. Stwierdził, że wątpliwym jest, aby władze Województwa Świętokrzyskiego wyraziły 

zgodę na przekształcenie szpitala w Czarnieckiej Górze w uzdrowisko. Dodał, że bardziej 

prawdopodobne jest utworzenie filii uzdrowiska z Buska Zdroju. Radny powiedział, że autorem oferty 

inwestycyjnej powinien być Urząd Miejski a nie radni. Poinformował, że mieszkańcy oczekują rozwoju 

infrastruktury osiedlowej gminy, która przez wiele lat była niedoinwestowana.  

Radny Edward Mazur odniósł się do podjętych przez Radę Miejską uchwał, które zostały 

przedstawione  w raporcie. Poinformował, że uchwała w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Stąporków 

nie została przez burmistrza dotychczas zrealizowana. Powiedział, że niedopuszczalne jest, aby na 

stronie gminy nie udostępniono statutu. Radny stwierdził, że w raporcie nie ujęto tematu pomocy 
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mieszkańcom w zakresie ograniczania emisji spalin. Poinformował, że inne gminy udzielają wsparcia 

poprzez dopłaty do wymiany nie ekologicznych źródeł ogrzewania, np. gmina Morawica, która od kilku 

lat dopłaca do wymiany pieca ok.3-4 tys. zł. Przypomniał, że w dokumencie sporządzanym przez 

podmiot zewnętrzny na zlecenie gminy wykazano, że przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2  

w Stąporkowie oraz MGOKiS występuje największe napromieniowanie elektryczne w całym 

województwie. Dodał, że gmina dotychczas nic w kwestii poprawy tej sytuacji nie zrobiła. Radny 

Edward Mazur przypomniał także, że na teren gminy w roku 2018 przetransportowano niebezpieczne 

odpady i zaproponował, aby przy współpracy z właściwymi organami starać się o ich usunięcie, gdyż  

w przeciwnym wypadku sytuacja może się skończyć dla mieszkańców tragicznie, bo substancje mogą 

spowodować wybuch. Poprosił o udzielenie wyjaśnień, czy odpady zlokalizowane miejscowości Gosań 

są niebezpieczne dla ludzi i środowiska, gdyż w tej sprawie przedstawiane są sprzeczne stanowiska. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska udzieliła odpowiedzi na temat składowiska chemikaliów 

zlokalizowanego w Stąporkowie przy ul. Stanisława Staszica. Powiedziała, że nie widzi nic 

niewłaściwego w propozycji ulokowania odpadów przed Starostwem Powiatowym, bo skoro władze 

powiatu argumentują, że substancje chemiczne znajdujące się w centrum miasta są bezpieczne,  

to przecież mogą je składować u siebie. Przypomniała, że pozwolenie na składowisko wydał poprzedni 

zarząd powiatu. Dodała, że hala została wydzierżawiona przez syndyka z przeznaczeniem  

na składowanie niebezpiecznych odpadów. Pani Burmistrz powiedziała, że w ten właśnie sposób 

ok.1000 mauserów z chemikaliami znalazło się na hali w Stąporkowie, przed którą ustawiono także 

cysternę z niezidentyfikowanym płynem. Poinformowała, że od dnia ujawnienia składowiska, czyli  

8 listopada 2018 roku prosi o ich usunięcie. W kwestii odpadów zlokalizowanych w Gosaniu wyjaśniła, 

że szczegółowych informacji udzieliła mediom Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Beata Siadul. 

Dodała, że informacje zostaną powielone i udostępnione na stronie internetowej. Poinformowała,  

że powiat obecnie prowadzi procedurę związaną z wyegzekwowaniem od właściciela składującego 

odpady ich przewiezienie, co może okazać się nieskuteczne. Pani Burmistrz powiedziała,  

że przedsiębiorcy zarabiający na składowaniu odpadów upodobali sobie teren gminy, gdyż na jej terenie 

znajduje się kilka takich miejsc, np. w budynku po byłej odlewni, gdzie nieruchomość sprzedano razem 

z odpadami, w Błaszkowie, Gosaniu, czy też na ul. Staszica w Stąporkowie.  Podkreśliła, że gmina 

działa zgodnie z przepisami i sprawdza tereny składowisk. 

Radny Łukasz Świerczyński poinformował, że uczestniczył w akcji gaśniczej wysypiska w Nowinach  

i nie chciałby, aby taka sytuacja powtórzyła się w Stąporkowie. Przypomniał, że na wniosek radnego 

Edwarda Mazura w 2018 roku, kiedy był radnym Rady Powiatu Koneckiego, zgłosił problem 

składowiska niebezpiecznych odpadów. Poinformował, że wszczęte czynności spowodowały cofnięcie 

pozwolenia, jednak wówczas właściciel odwołał się do decyzji i od tamtej chwili sprawa nie znalazła 

rozwiązania a odpadów nie usunięto.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że infrastruktura w zakresie dróg powiatowych  

nie zachęca przedsiębiorców do inwestowania w gminie Stąporków. 

Ad.pkt.7. ppkt.b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa wotum 

zaufania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Stąporkowa wotum zaufania. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 12 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –2 głosy 

podjęła uchwałę Nr XXXI/183/2020 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Stąporkowa wotum 

zaufania, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Pkt.8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Stąporków za 2019 r., które zostało pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Kielcach. 

Ad.pkt.8.ppkt.a) Odczytanie uchwały Nr 38/2020 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Kielcach z dnia 10 kwietnia 2020 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach  

z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok. 

Skarbnik Agnieszka Niebudek odczytała Uchwałę Nr 38/2020 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 10 kwietnia 2020 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej uchwały. 

Ad.pkt.8.ppkt.b) Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir Dąbrowski  odczytał 

opinię Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Stąporków za 2019 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej opinii. 

Ad.pkt.8.ppkt.c) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu za 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 13 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XXXI/184/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z  wykonania budżetu za 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.d) Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Stąporkowa. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Sławomir Dąbrowski odczytał 

wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Stąporkowa, który 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej uchwały. 

Ad.pkt.8.ppkt.e) Odczytanie uchwały Nr 82/2020 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 25 czerwca 2020 roku dotyczącej opinii o wniosku Komisji  

Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Skarbnik Agnieszka Niebudek odczytała uchwałę Nr 82/2020 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 25 czerwca 2020 roku dotyczącej opinii o wniosku Komisji  

Rewizyjnej w sprawie absolutorium, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do odczytanej uchwały. 

Ad.pkt.8.ppkt.f) Dyskusja. 

Głos zabrali: 

Radny Edward Mazur poprosił, aby gmina Stąporków podobnie jak Końskie, Fałków, czy Ruda 

Maleniecka wnioskowała o pozyskanie środków zewnętrznych z funduszu drogowego na remonty 

odcinków dróg gminnych. Zawnioskował o ujęcie przedstawionej propozycji w projekcie budżetu na 

rok kolejny.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska przypomniała, że gmina aplikuje o środki zewnętrzne na 

wykonanie dróg. Wyjaśniła, że aby je pozyskać drogi muszą spełnić określone parametry. 

Poinformowała, że zostaną złożone wnioski na przebudowę trzech dróg, których uregulowano stan 

prawny, tj. Błaszków w kierunku stacji benzynowej, ul. Niekłańska w Wielkiej Wsi i Czarniecka Góra 

„Poręba”. Dodała, że istnieje możliwość pozyskania środków na kolejną drogę wewnętrzną- 

w Grzybowie. Pani Burmistrz powiedziała, że regulowany jest stan prawny także innych dróg  

i w sytuacji, gdy staną się one własnością gminy, wówczas zostaną złożone wnioski na ich realizację.  

Radny Edward Mazur zapytał, czy wymienione przez panią Burmistrz drogi będą wykonane  

z dofinansowaniem. 



15 
 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że gmina będzie aplikować o pozyskanie 

środków na wymienione drogi, ale nie wiadomo, czy je otrzyma. 

Radny Edward Mazur przypomniał, że wielokrotnie mówił, że w innych gminach remontowane są wąskie odcinki 

dróg a źródła finansowania inwestycji stanowią środki zewnętrzne. Poprosił, aby drogi komunalizować  

a następnie remontować. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że to węższe odcinki dróg są remontowane, 

natomiast by móc przebudować drogę należy spełnić parametry narzucone przepisami ustawy.  

W dalszej części wypowiedzi odniosła się do porównywania przez radnego Edwarda Mazura gminy 

Stąporków do innych gmin. Wyjaśniła, że na poprzedniej sesji gmina została porównana do Rudy 

Malenieckiej oraz gmin, które powinny być dla nas wzorem pod względem skanalizowania. W związku 

z tym przedstawiła, że np. Ruda Maleniecka skanalizowana jest w 8% a Gowarczów w 27%, co stanowi 

o wiele mniejszy wskaźnik niż Stąporków. Podkreśliła, że nasza gmina znajduje się w środku 

klasyfikacji a przewyższa nas Fałków i Końskie, co oznacza, że jesteśmy w podobnej sytuacji jak reszta 

gmin. Dodała, że przedstawione informacje weryfikowała na podstawie danych GUS.  

Ad.pkt.8.ppkt.g) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Stąporków  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Gminy Stąporków z tytułu wykonania budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/185/2020 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Stąporków z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Stąporków za 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podziękowała radnym za udzielnie absolutorium oraz 

współpracę. Podkreśliła, że wszystkich czeka jeszcze dużo pracy i wyraziła nadzieję, że pomimo różnic 

w poglądach wspólnie uda się zrealizować zaplanowane na bieżącą kadencję cele. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Ad.pkt.9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie zaopiniowane 

co do zgodności z prawem zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej  

i ponieważ radni mają je przed sobą, nie zachodzi potrzeba odczytywania.  

Ad.pkt.9. ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 

rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie. 

− odczytanie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w SPZOZ  

w Stąporkowie. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Ewa Jankiewicz odczytała 

protokół z kontroli przeprowadzonej w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  

w Stąporkowie, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do przedstawionego protokołu. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/186/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie. 

− odczytanie opinii Komisji Spraw Społecznych o raporcie o sytuacji ekonomiczno-finansowej 

SP ZOZ w Stąporkowie. 
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Stąporkowie Elżbieta Jóźwik  odczytała 

opinię o raporcie o sytuacji ekonomiczno-finansowej SP ZOZ w Stąporkowie, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do przedstawionej opinii. 

Radny Edward Mazur poinformował, iż po analizie dokonanego w jednostce audytu, który wykazał 

nieprawidłowości Rada Społeczna SP ZOZ w Stąporkowie powinna zwrócić uwagę na uaktualnienie 

statutu oraz regulaminów. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/187/2020 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Stąporków na rok szkolny 2020/2021. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/188/2020 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stąporków  

na rok szkolny 2020/2021, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/189/2020 w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stąporków, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy 

Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/190/2020 w sprawie ustanowienia pomników przyrody na terenie Gminy Stąporków, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu 22.07.2020 r. do przedmiotowego projektu 

uchwały złożono autopoprawkę, która została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Zawnioskował o dokonanie zmian w projekcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032 oraz projekcie uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok. Zaproponował, aby kwotę w wysokości 

90 tys. zł przeznaczoną dla MOSP Stąporków zwiększyć do 350 tys. zł. Radny Edward Mazur 

argumentował, że należy nadbudować budynek oraz wykonać jego gruntowny remont, ponieważ „Mali 

Strażacy” słynni na całą Polskę nie mają miejsca spotkań. Jako źródło finansowania inwestycji wskazał 

tzw. wolne środki. Poprosił o poparcie wniosku. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że termomodernizacja budynku MOSP 

Stąporków wykonywana jest z dofinansowaniem i musi zostać zrealizowana do października br. Dodała, 
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że przy zwiększonym zakresie robót oraz zwiększeniu środków przy procedurze przetargowej nie jest 

to możliwe i spowoduje utratę dofinansowania inwestycji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby wnioski budżetowe zgłaszać wcześniej. Poinformował, 

że złożony przez radnego wniosek będzie poddany pod głosowanie i w sytuacji, gdy zostanie przyjęty 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032 oraz projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków 

na 2020 rok będzie bezzasadne. 

Radny Edward Mazur powiedział, że jego zdaniem nie należy usuwać z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032 

oraz projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok, ponieważ  

w sytuacji, gdy jego wniosek zostanie zaakceptowany, wówczas będzie możliwe głosowanie nad 

przyjęciem uchwał w całości. Przypomniał, że na remont łazienek w Publicznym Przedszkolu  

w Stąporkowie zabezpieczono tylko 50 tys. zł a wiadomo, że ceny rynkowe są wysokie i zabezpieczone 

środki zapewne nie wystarczą.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że radni zajmą stanowisko w sprawie przedstawionej 

inicjatywy. Zwrócił uwagę na fakt, że dzień wcześniej odbyło się posiedzenie komisji, na której żaden 

z radnych wniosków do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032 oraz projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2020 rok nie złożył. Dodał, że wówczas istniałaby możliwość podjęcia dyskusji nad inwestycją oraz 

dokonania zmian w projektach uchwał a poprzez takie działanie, jakie ma miejsce na dzisiejszej sesji 

zostaje zburzony cały porządek głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2020-2032 oraz projektem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Radny Maciej Pokusa poparł wypowiedź przedmówcy. Podkreślił, że wniosek dotyczy aż 260 tys. zł  

i podjęcie decyzji w tak krótkim czasie jest bardzo trudne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, kto wnioskował o dofinansowanie inwestycji. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że o środki wnioskowała gmina. Dodała,  

że do wszystkich jednostek ochotniczych straży pożarnych została rozesłana informacja o możliwości 

aplikowania o środki na termomodernizację i MOSP Stąporków się do projektu zgłosiła. Podkreśliła,  

że od początku wiadomym było, że można wnioskować tylko o dofinansowanie na wykonanie 

termomodernizacji, zaś o rozbudowie budynku nikt nie wspominał. Podkreśliła, że nie ma możliwości 

wprowadzenia wnioskowanego zadania do budżetu na 2020 rok oraz jego wykonania, ponieważ  gmina 

nie posiada projektu budowlanego na przebudowę i rozbudowę obiektu a także niezbędnych pozwoleń. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że w sytuacji wprowadzenia wniosku gmina 

jednocześnie rezygnuje z przyznanego dofinansowania zadania termomodernizacji. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek powiedziała, że aby dokonać zmian w projektach uchwał 

potrzebuje przerwy w obradach. 

Radny Edward Mazur powiedział, że prezes i naczelnik MOSP w Stąporkowie odbyli spotkanie  

z Wiceburmistrz Stąporkowa, podczas którego zwrócili uwagę na brak miejsca dla samochodów 

pożarniczych, co dodatkowo utrudniają  urny wyborcze z całej gminy znajdujące się remizie. Ponownie 

poprosił o poparcie wniosku. Radny powiedział, że rozwiązanie zaistniałej sytuacji jest możliwe a jako 

przykład podał gminę Radoszyce, która nie wykonała kanalizacji sanitarnej w określonym terminie  

i zawnioskowała o jego przesunięcie, co zostało uwzględnione. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że w przypadku, gdy dofinansowanie inwestycji 

pochodzi z Urzędu Marszałkowskiego taka możliwość istnieje, natomiast w przypadku zadań rocznych 

realizowanych ze środków WFOŚ takiej możliwości nie ma. Poinformowała, że strażacy byli na 

spotkaniu w gminie i przedstawili, że chcieliby rozbudowy budynku, dodatkowej sali, sali 

konferencyjnej oraz wielu innych rzeczy, jednak zauważyć należy, że w Stąporkowie istnieje wiele 

obiektów, które można wynająć na prowadzenie zajęć z dziećmi. 

Radny Sławomir Dąbrowski zapytał, czy dofinansowanie na inwestycję w budynku MOSP Stąporków 

zostanie utracone w sytuacji rozbudowy obiektu oraz czy istnieje możliwość wykorzystania 

przyznanego dofinansowania przez inną jednostkę straży pożarnej. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że wniosek złożono na pozyskanie środków 

konkretnie dla MOSP Stąporków. Dodała, że dotychczas nie praktykowano wykorzystywania 

dofinansowania przyznanego jednej jednostce przez inną.  
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Radny Sławomir Dąbrowski powiedział, że można rozważyć wykorzystanie przyznanej MOSP dotacji 

przez inną jednostkę. Dodał, że wniosek do projektów uchwał należało złożyć w dniu komisji,  

co znacznie ułatwiłoby radzie prace. 

Radny Łukasz Świerczyński zapytał, czy w sytuacji, gdy zostanie wykonana termomodernizacja 

budynku, to w latach kolejnych będzie można go przebudować. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że jeżeli środki zostały przyznane na 

termomodernizację, to trzeba będzie zachować funkcję budynku, czyli w przypadku przebudowy trzeba 

będzie docieplić nowy fragment, by obiekt swojej funkcji nie stracił. 

Radny Łukasz Świerczyński ponownie zapytał, czy w sytuacji, gdy zostanie wykonana 

termomodernizacja budynku, to w latach kolejnych będzie można go przebudować. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor odpowiedziała, że w wytycznych WFOŚ nie było 

informacji o zachowaniu trwałości projektu.  

Radny Maciej Pokusa powiedział, że niegospodarnością jest proponowanie nadbudowy budynku po 

wykonaniu termomodernizacji. Zaproponował, aby rozważyć, czy wykonać docieplenie budynku, czy 

też najpierw dokonać jego przebudowy a dopiero później docieplić. 

Radny Łukasz Świerczyński powiedział, że nie widzi niegospodarności w zaproponowanym 

rozwiązaniu. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że takie działanie jest niegospodarne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wniosek zostanie poddany pod głosowanie. 

Stwierdził, że dzisiejsza sytuacja pokazuje, że komisje nie służą omawianiu problemów, bo i tak  

są one zgłaszane na sesji. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor przypomniała, że na poprzednich sesjach wycofywano 

inwestycje w sołectwach z powodu braku środków finansowych a tymczasem proponuje się 

dofinansowanie remizy w Stąporkowie. Powiedziała, że należy być lojalnym względem radnych  

z terenów wiejskich.  

Radny Jacek Trudnos powiedział, że nie uważa, aby inwestycja była niepotrzebna, jednak w obecnej 

sytuacji, kiedy przygotowano projekt na budowę remizy w Czarnej i gmina poszukuje środków na jej 

realizację, to przebudowa remizy MOSP byłaby nieuczciwa w stosunku do druhów OSP Czarna. 

Radny Edward Mazur przypomniał o kwocie 204 tys. zł na termomodernizację budynku Ośrodka 

Zdrowia w  Niekłaniu Wielkim. Powiedział, że wspólnie z prezesem obawia się, że po zrealizowaniu 

zadania przez okres 5 lat nie będzie możliwości, aby dokonywać jakichkolwiek robót ze względu na 

tzw. trwałość projektu. Podkreślił, że inwestycja jest bardzo potrzebna strażakom. Radny Edward Mazur 

powiedział, że rozumie, iż należy opracować projekt techniczny, ale prosi o zabezpieczenie środków 

finansowych na inwestycję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że należy zawnioskować o wycofanie inwestycji  

z budżetu gminy w całości, gdyż słuchając przedstawicieli straży ze Stąporkowa stwierdzić można,  

że wykonanie docieplenia nie ma sensu, bo prawdziwe potrzeby jednostki są znacznie większe. 

Radny Tomasz Kurcbart poprosił o przerwę przed głosowaniem nad wnioskiem radnego Edwarda 

Mazura. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono po 5 min. przerwie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek radnego Edwarda Mazura dotyczący 

zwiększenia środków finansowych dla MOSP Stąporków. 

Głos zabrał radny Edward Mazur, który zarzucił, że wniosek dla MOSP Stąporków został 

niewłaściwie sporządzony, ponieważ źle podano nazwę jednostki. Wyjaśnił, że zamiast „Miejska 

Ochotnicza Straż Pożarna w Stąporkowie” napisano nazwę „Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Stąporkowie”, która nie została wyrejestrowana z KRS. W związku z tym stwierdził, że wątpliwe 

jest, czy to właśnie MOSP Stąporków otrzyma środki. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że gmina otrzymała dofinansowanie na budynek 

remizy niezależnie od nazwy jednostki straży. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnego Edwarda Mazura, który zawsze apeluje  

o pozyskiwanie środków zewnętrznych a tymczasem w chwili obecnej, gdy gmina środki otrzymała 

wnioskuje o kwotę 350 tys. zł. Zapytał, jaka zatem jest konsekwencja w działaniu radnego. 

Zaproponował, aby starać się pozyskać środki na rozbudowę całości obiektu. 
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Radny Edward Mazur wyjaśnił, że zawnioskował o dodatkowe środki, bo inwestycję należy wykonać 

w sposób kompleksowy a nie jedynie termomodernizację budynku. Przypomniał, że Pani Burmistrz 

powiedziała, że docieplenie budynku nie przeszkadza w dalszej modernizacji. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła, że przed obradami sesji wystarczyło poprosić  

o wyjaśnienie tematu, wówczas nie byłoby potrzeby składania wniosku budżetowego. 

Radny Sławomir Dąbrowski powiedział, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby do tematu powrócić. 

Poparł wypowiedź radnego Macieja Pokusy, który powiedział, że pomysł wykonania 

termomodernizacji budynku a następnie jego rozbudowa nie współgrają ze sobą. Poinformował,  

że wnioskował o pozyskanie dofinansowania na wymianę ogrzewania w  remizie OSP Adamek, ale Pani 

Burmistrz powiedziała, że Miejska Ochotnicza Straż Pożarna w Stąporkowie zgłosiła się do projektu 

pierwsza. 

Radny Maciej Pokusa zapytał, czy przed złożeniem wniosku o dofinansowanie termomodernizacji 

strażnicy w Stąporkowie prowadzono rozmowy z druhami i czy wiadomo było o planach rozbudowy 

obiektu. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor powiedziała, że  druhowie drogą mailową poinformowali 

o planach względem strażnicy. Podkreśliła, że nie było możliwości złożenia wniosku o dofinansowanie 

rozbudowy obiektu, lecz tylko na jego termomodernizację. Dodała, że na spotkaniu omówiono zakres 

robót wchodzących w skład inwestycji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy druhowie wyrazili zgodę na wykonanie zadania. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor powiedziała, że zgodę wyrazili i dodatkowo 

poinformowali, że chcieliby jeszcze, aby na strażnicy został wymieniony dach. Powiedziała, że przy 

realizacji zadania dokonano także naprawy wjazdu do garażu, o który wnioskowali strażacy. 

Radny Edward Mazur po przeprowadzonej dyskusji wycofał złożony wniosek.  

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 12 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XXXI/191/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Radny Edward Mazur nie wziął udziału w głosowaniu, za co został upomniany przez Przewodniczącego 

Rady Miejskiej. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu 22.07.2020 r. do przedmiotowego projektu 

uchwały złożono autopoprawkę, która została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− „za”- 12 głosów 

− „przeciw”- 0 głosów 

− „wstrzymało się” –1 głos 

podjęła uchwałę Nr XXXI/192/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2020 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Radny Edward Mazur nie wziął udziału w głosowaniu.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych.  

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.9. ppkt.h) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy położonym  

w miejscowości Czarna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej 

radny Jakub Dajczer złożył wniosek o wyrażenie zgody na zawarcie umowy użyczenia pomieszczenia 
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znajdującego się w budynku położonym  w miejscowości Czarna na okres 3 lat dla Stowarzyszenia  

Na Rzecz Rozwoju Wsi Czarniecka Góra z przeznaczeniem na działalność statutową. Powiedział,  

że radni wniosek poparli. 

Głos zabrał radny Jakub Dajczer. Poprosił o poparcie wniosku i wyrażenie zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia w budynku położonym w miejscowości Czarna na okres 3 lat. Poinformował, 

że podjął rozmowy ze stronami, podczas których ustalono, że wspólnie zostanie opracowany projekt 

umowy, który je zadowoli. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XXXI/193/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia pomieszczenia 

znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy położonym w miejscowości Czarna, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.10. Sprawy różne. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Edward Mazur w imieniu mieszkańców ul.1000- lecia , ul.1 Maja , ul. Krasińskiego,  

ul. Górniczej w Stąporkowie poprosił o usunięcie zalegającego na drogach piachu oraz kamieni 

naniesionych przez wody opadowe podczas ostatnich ulewnych deszczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poparł wypowiedź radnego Edwarda Mazura i poprosił, aby oczyścić 

z nanosów także drogi zlokalizowane na terenach gminnych. 

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor powiedziała, że ulice będą sprzątane przez ZGKiM 

sukcesywnie,  począwszy od ul.1000- lecia w Stąporkowie. 

Radny Jakub Dajczer poprosił o modernizację drogi Czarniecka Góra-Czarna-Janów, który jest nie 

tylko ważny dla mieszkańców, ale przede wszystkim dla turystów, gdyż prowadzi do zbiornika wodnego 

zlokalizowanego w Janowie oraz do Sielpi.  

Radny Łukasz Świerczyński poinformował, że w ramach pozimowych napraw dróg doraźnie 

uzupełniono odcinek biegnący od ul. Słowackiego w Stąporkowie. Poprosił, aby do chwili 

kompleksowego remontu drogi wykonać jej powierzchniowe utrwalenie.  

Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor powiedziała, że ustaleń w przedstawionej sprawie dokona  

z pracownikiem merytorycznym. 

Radna Barbara Zamachowska poprosiła o dostarczenie kruszywa na drogę powiatową, ul. Leśną  

w Wielkiej Wsi. 

Radny Kamil Zieliński w imieniu mieszkańców ul. Plac Wolości w  Stąporkowie poprosił o wykonanie 

odwodnienia drogi biegnącej w kierunku ogródków działkowych i stacji. Dodał, że w czasie ulewnych 

deszczy droga jest zalewana, co powoduje także podtopienia działek. Radny Kamil Zieliński powiedział, 

że skoro gmina jest tzw. turystyczną perełką, to powinno się doinwestować zalew na ul. Miłej  

w Stąporkowie poprzez wykonanie pomostu oraz postawienie wiaty piknikowej a także oczyszczenie 

zaniedbanej ścieżki wokół zbiornika. Po raz kolejny poprosił o wykonanie oświetlenia ulicznego  

na odcinku ul. Piłsudskiego w Stąporkowie w kierunku stacji benzynowej. Podkreślił, że jest to bardzo 

niebezpieczny odcinek, na którym doszło do wypadków śmiertelnych. 

Radny Tomasz Kurcbart poprosił, aby powiat konecki uzupełnił ubytki w nawierzchni ul.1 Maja  

w Stąporkowie na odcinku od ul. Górniczej w kierunku Czarnieckiej Góry. Poinformował,  

że na ul. Gutów w Stąporkowie, która jest terenem zalewowym po ulewnych deszczach panuje 

nieprzyjemny zapach zalegającej wody. Dodał, że sprawę od kilku lat monitorowali radni poprzednich 

kadencji. Przypomniał, że przygotowano także projekt wykonania rowu melioracyjnego, lecz z powodu 

braku zgody jednego z właścicieli posesji zadanie nie zostało wykonane. Radny Tomasz Kurcbart 

powiedział, że z informacji uzyskanych od mieszkańców wiadomo, że właściciel posesji się zmienił.  

W związku z tym zaproponował, aby Urząd Miejski ponownie wystąpił z prośbą o wyrażenie zgody  

na przekopanie rowu odwaniającego w celu poprawy sytuacji mieszkańców okolicznych posesji.  

Radny Edward Mazur poprosił o podawanie do publicznej wiadomości poprzez ogłaszanie  

w Biuletynie Informacji Publicznej rozstrzygnięć zapytań ofertowych, dodatkowo w formacie pdf. 

Poprosił także o wyjaśnienia, dlaczego bez podjętej uchwały zostało ogłoszone zapytanie ofertowe  

na wykonanie termomodernizacji remizy w Stąporkowie. 
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Wiceburmistrz Stąporkowa Renata Sidor wyjaśniła radnemu Edwardowi Mazurowi, że zapytanie 

ofertowe nie zobowiązuje do podpisania umowy. Dodała, że z uwagi na krótki czas realizacji zadania 

wysłano zapytania ofertowe, co jednak nie obliguje gminy do podpisania umowy i w sytuacji 

nieprzyjęcia przez radę projektu uchwały umowa nie zostałaby sfinalizowana. Wiceburmistrz 

Stąporkowa wyjaśniła, że istnieje także możliwość ogłoszenia przetargu, jednak z odpowiednim 

zastrzeżeniem. Radnemu Kamilowi Zielińskiemu odpowiedziała, że zgłoszone wnioski będą 

zrealizowane w miarę posiadanych przez gminę środków. Radnemu Tomaszowi Kurcbartowi 

powiedziała, że przedstawiony temat rozpozna. Zapewniła, że do Starostwa Powiatowego w Końskich 

zostaną skierowane pisma w zgłoszonych sprawach. 

Radny Tomasz Kurcbart zapytał, czy w sprawie, którą przedstawił także zostanie skierowane pismo. 

Wiceburmistrz Stąporkowa odpowiedziała, że pismo zostanie przesłane. 

Radny Maciej Pokusa zapytał, czy do starostwa zostało skierowane pismo w sprawie konieczności 

wycinki drzew na drodze pomiędzy Stąporkowem a Wąglowem. 

Wiceburmistrz Stąporkowa odpowiedziała, że tak. 

Radny Tomasz Kurcbart podziękował Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Stąporkowie za szybkie rozwiazywanie zgłaszanych problemów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przyłączył się do podziękowań dla Dyrektora Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie. Podziękował także pracownikom Urzędu Miejskiego  

w Stąporkowie. 

Ad.pkt.11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął obrady XXXI sesji 

Rady Miejskiej, dziękując wszystkim za udział w obradach. 
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